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Slovo šéfredaktorky 

Zdravím všechny čtenáře Bílé směsi!  
S holkami jsme se rozhodly, že uděláme speciální vydání našeho 
oddílového časopisu, i přesto, že nyní skaut probíhá jen v online 
formě (bohužel). Vyjdou takhle dva díly plné článků od vedení! 
Chtěla bych proto moc poděkovat holkám za všechny jejich krásné 
články. Takže až se zase bude nudit zavřené doma, můžete si zde 
něco zajímavého přečíst. Já jakožto celkem nová šéfredaktorka, 
která zatím neměla moc šancí vydávat nové díly BS, jsem z tohohle 
nápadu udělat pro vás koronavirové vydání byla samozřejmě 
nadšená. Stejně však doufám, že se co nejdříve zase normálně 
shledáme, a já se opět budu moci stresovat na konci každého 
měsíce s tím, že mi přišlo málo článků a já nevím, jak časopis 
natáhnout alespoň na čtyři stránky.  

Závěrem bych vám chtěla popřát pevné nervy a zdraví a 
příjemnou četbu :) 

 

P.S. Pokud byste sami chtěli zaslat článek, určitě jej pošlete na 
emailovou adresu bilasmes@centrum.cz! Věřte mi, že se ten článek 
neztratí. Buď udělám další koronavirové vydání nebo ho využiji, 
až budeme zase normálně chodit do skautu :)  

 

Ponožka 
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Puťák z pohledu vedoucí týmu  

Ahoj, já jsem Narnie a v pár větách se vám pokusím popsat 
všechny moje dojmy a pojmy z puťáku, který jsem vedla v roce 
2019. Bylo to celkem náhodou, protože polovina starších odjela se 
střevními potížemi, a tak jsem v našem týmu zůstala nejstarší (bylo 
mi tehdy 13). 
 Den před puťákem jsem společně s ostatními holkami dostala 
potřebné informace a druhý den jsme vyrazily. Už od začátku jsem 
měla strach… Zvládneme to ujít? Co když se něco pokazí? Co když 
začne pršet? Co když se někomu něco stane? Jak to zvládnu já? 
 Musela jsem tyhle starosti hodit za hlavu a doufat, že bude 
všechno v pohodě. Tak jsme vyšly, prvních pár kilometrů jsem se 
snažila vymyslet, jak holky aspoň trochu při chůzi zabavit, tak jsme 
počítaly zvířata, chvilku i kroky, mávaly na auta a prostě se dobře 
bavily. Po chvíli, co jsme šly po silnici a okolo byly odpadky, mě 
napadlo: co ty odpadky sbírat? Holky to překvapivě bavilo a také 
se hnaly za cílem: kdo jich nasbírá nejvíc, dostane bonbón! 
Když se blížil večer, začaly jsme hledat místo, kde postavíme stan. 
Zastavily jsme se na picí pauzu u mlýna a najednou za námi došel 
pán, měla jsem strach, že nám něco udělá, ale po 10ti minutách 
povídání jsme zjistili, že je moc hodný a že nám určitě nic neudělá. 
Nabídl nám, abychom přespaly u toho mlýna na jeho pozemku a ta 
nabídka se nedala odmítnout. Večer nám ještě pomohl rozdělat 
oheň v ohništi a přinesl nám vodní meloun. A pak odjel k sobě 
domů a na mě zase lehce padla nervozita, ale jakmile jsme si lehly 
do stanu, hned odešla a já hned usnula.  
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Druhý den nám pán dal domácí med, čerstvý chléb a mléko. Skvěle 
jsme se najedly, já asi desetkrát poděkovala a vydaly jsme se na 
cestu směr Kdousov. Pustily jsme si pár písniček na zlepšení 
nálady a v klidu jsme došly do Kdousova.  
Byl tu super puťák a moc jsem si ho s holkami užila (doufám, že i 
ony se mnou). A zvládly jsme to bez jediného úrazu! 
(nějaké menší typy na závěr: hudba jenom když je krize, vymýšlet 
různý hry a srandičky, motivace na sladkosti funguje, naplánovat 
si co nejdřív trasu, nedělat moc picích pauz, hledat cesty spíš v lese 
než na silnici, nebýt z toho až tak ve stresu) 
Díky, že jste si přečetli můj článek!   

                                     

Narnie   
 

 
 

 
 

 
 
 
 



5 
 
 
 
 

Jak si najít přátele tisíce mil daleko 
Na jedné aplikaci jsem se seznámila přes společný zájem o Disney 
kačery na náhodném chatu o kreslení s takovou partou lidí. Hned 
od začátku nebyla nouze o téma, jen tím, kde jsme se našli bylo 
jasné, co máme společného, a tak to prostě jelo. Po chvíli se 
konverzace samozřejmě vydala i jinými směry, a ačkoliv to ne vždy 
vyjde, s těmito lidmi se teď už bavím zhruba 3 roky. Kdyby nebylo 
toho, že jsme všichni blázni do kachen, tak bychom se ani nikdy 
nepotkali, protože jsme z Floridy, Texasu, Alabamy, Puerta Rica, 
Mexika, Anglie, Francie a samozřejmě, Česka. Bavíme se téměř 
každý den, a to už má většina z nás dávno jiné zájmy.  
Tihle lidi mi dali hodně. Mimo přátelství snad na celý život jsem 
teď taky mnohem plynulejší v angličtině a vím věci o cizích 
kulturách o kterých se z filmů prostě nedozvíš.  
Co bych tedy doporučila při hledání kamarádů na internetu? 
Hledat lidi stejně zapálené do toho co baví tebe někde kde se 
sdružují, nebát se blokovat lidi kteří vás vyloženě děsí, nebát se 
s čímkoliv co se stalo na internetu jít za rodiči, učiteli nebo klidně 
třeba mnou a hlavně, nechat si své osobní údaje pro sebe! Co se 
dostane na internet, zůstane tam.  
Přeju všem, co chtějí zkusit navázat kontakt hodně štěstí! 

Kessie 
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Sebeláska, až moc omílané?  
Už teď je mi jasné, že jakmile jste si přečetli 
tenhle nadpis tak jste zakouleli očima. 
Sebeláska je věc, o které jste určitě slyšeli 
nespočetněkrát. Každý jsme to někde viděli 
napsané nebo zmíněné. Já to třeba viděla tak 
často, že mi to začalo připadat jako nějaká 
hloupá propagace. Slovo „sebeláska“ je tak 
šířené a často zmiňované, že zcela úplně 
zapomínáme jeho pravý význam, a to, jak by 
se mělo interpretovat. 

Když se řekne sebeláska první se mi mají tendenci vybavit 
náhodné příspěvky na internetu plné dokonalých lidí, co mají 
dokonalé životy a vše jim vychází perfektně. Je celkem komické, 
když tohle slovo vidíte pod příspěvky někoho takového. Když se 
nad tím zamyslíte, každý si sebelásku interpretuje jinak. A to, že mi 
někoho vnímáme, jakože je „perfektní“, neznamená, že tak ta 
osoba vnímá sama sebe. Sebeláska není totiž o tom, jak vás vnímají 
ostatní, ale o tom, jak vy vnímáte sám sebe.  

Když se na tím teď na chvíli zamyslíte, určitě na sobě najdete 
alespoň jednu věc so nemáte rádi. Protože každý něco takového 
má. Mít „chyby“ z nás dělá lidi. Člověk není perfektní stvoření a 
nikdy nebyl. O čem by sebeláska měla být je, vědět o svých 
chybách, či nedokonalostech, ale nesnažit se je za každou cenu 
změnit či vymazat, a naopak naučit se mít sám sebe rád i přes ty 
chyby. Ono je důležité na sobě pracovat, ale v určité míře. A cílem 
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toho snažit něco změnit by neměl být nějaký zkreslený ideál krásy 
nebo dokonalosti. Protože s každou změnou, co chceme udělat 
musíme začít prvně u sebe. A musíme začít otázkou, jestli je to 
opravdu třeba změnit. Protože co je potřeba si uvědomit je, že jsme 
všichni krásní a úžasní svým vlastním osobitým způsobem.  

Nutty  

Článek o zubech od shei 
Ahoj holky! 
Už je to nějakou dobu, co jsme se neviděly, a mně se moc stýská po 
našich výletech a výpravách a moc doufám, že spolu pojedeme 
alespoň na tábor. I když život v karanténě není vždycky 
jednoduchý a záživný, tak i tak se toho za tu dobu spoustu událo. 
Například jsem přišla o svůj první zub moudrosti. 
 Jak určitě všechny víte, dospělý člověk má 28–32 trvalých zubů, 
zatímco děti mají 20 mléčných a postupně se jim mění za ty stálé. 
Tak schválně, kolik jich právě teď máte vy? A kdy vám naposledy 
nějaký zub vypadl? U mě už to bylo dost dávno, tak dávno, že si to 
ani nepamatuju. Ale zato mi v únoru jeden právě trhali. Proč? 
Protože dělal v puse jen neplechu! To máte totiž tak, pokud, až 
vám bude tak 25 let (Za jak dlouho to bude? Co budete asi dělat?), 
budete mít 28 zubů, jste šťastný člověk. Pokud budete mít jen o 
jeden zub navíc, což se může stát, tak vám ho možná budou muset 
dát pryč. Když jsme totiž ještě žili v jeskyních, měli jsme mnohem 
větší čelist a 32 zubů se nám tam úplně lehce vešlo. Poslední 
stoličky jsme potřebovali, abychom dobře kousali, protože naší 
hlavní potravou bylo maso. Jenže postupem času se nám čelist 
zmenšovala a některým 32 zubů zůstalo, a tak se tam občas 
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nevlezou, rostou špatně, překáží 
ostatním zubům a mnohem snadněji se 
zkazí. A těm posledním 4 zubům, které 
rostou úplně vzadu, se právě říká zuby 
moudrosti. Někomu vyroste jen jeden, 
někomu všechny čtyři. 
A já mám zubů 32, takže mám úplně 
nejvíc, co to jde. Vlastně teď už jen 31, 
protože je jeden pryč. Paní zubařka mi 
řekla, že musí jít pryč dva, ale zatím mi 
vytrhli jen jeden. Objednala jsem se k zubnímu chirurgovi, který mi 
okolní dáseň umrtvil, a já musela chvilku čekat, než to začne 
působit. Potom jsem necítila půlku pusy a pan zubař mi během 
pěti minut zub vytáhnul. Vůbec to nebolelo, jenom trochu tahalo. 
Pak jsem asi další tři dny měla oteklou tvář a musela jsem jíst 
opatrně, občas to trochu bolelo, ale teď už ani nevím, že jsem 
nějaký zub měla. Takže jestli to někdy přijde i na vás, tak se toho 
nebojte.  
Hlavně si pořádně čistěte zoubky, ráno i večer, jak se říká, večer 
pro zdraví, ráno pro krásu! I když se vám někdy večer třeba už 
nechce, budete mít potom lepší pocit   
Moc se na vás holky těším, ještě to vydržme, snad se brzy setkáme! 

Sheia 
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(skoro) Všechny moje domácí aktivity 
seřazené od nejhorší po nejlepší 
 
V tomto článku jsem ohodnotila a seřadila moje domácí aktivity. 
Maximální počet hvězdiček je 10. 
Můžeš si takový žebříček vytvořit taky a třeba jej také poslat jako 
článek do BS :D 
 
Online výuka ★★ 
Online výukou musím nedobrovolně 
trávit přibližně 4 hodiny denně, což 
opravdu není moc zábavné. Někdy 
mi to nevadí a jsem dokonce ráda, že 
alespoň něčím zaberu čas, ale 
většinou se to nestává. 
Obzvláště otravné mi připadají hodiny, kvůli kterým musím 
vstávat brzo, jenom proto, abych hodiny spánku, které mi byly 
odepřeny brzkým vstáváním, strávila nuděním se. 
Kvůli některým hodinám (konkrétně DSD a německá konverzace, 
někdy fyzika), se dokonce stresuji už pár hodin dopředu, protože 
nemám tušení, co se v nich probírá a vím, že učitelé vyvolávají. 
 
Chození se psem ★★★★ 
Většinou jdu se psem, když mi to mamka přikáže, a většinou se mi 
taky moc nechce. Naštěstí to není tak často, a alespoň mě to donutí 
jít na chvíli ven. 
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Uklízení v pokoji ★★★★★★ 
Možná si říkáte, proč má tato, v podstatě domácí práce, tolik bodů. 
Je to proto, že si můžu sama rozhodnout, kdy si pokoj uklidím. 
Proto vždy uklízím v pokoji až když mám na uklízení chuť. Můžu 
si u toho postit hudbu, vyvětrat, povysávat, a je to vlastně i docela 
zábavné a osvěžující. 
 
Spaní ★★★★★★★ 
Většinou jdu spát pozdě, abych 
mohla dělat nějaké jiné věci a taky 
aby nebyl další den, ale když mám 
možnost spát další den dlouho do 
odpoledne, dělám to moc ráda. 
Myslím, že čas strávený spánkem, je 
velmi kvalitně strávený čas. 
 
Koníčky ★★★★★★★ 
Do kategorie koníčky spadá hraní na klavír, na kytaru a výtvarka. 
Mám online hodinu klavíru a online hodinu výtvarky jednou za 
týden, a obvykle se mi tam vůbec nechce. Když už tam pak ale 
jsem, je to příjemně strávený čas. Na klavír musím pravidelně 
cvičit, do čehož se mi obvykle moc nechce, ale většinou se k tomu 
nějak dokopu a není to tak hrozné. Mnohem raději si hraji jen tak 
pro radost. 
Na kytaru si občas zahraji nějaké táborové (či jiné) písničky, 
přičemž vzpomínám na táborákovou atmosféru. 
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Hraní her ★★★★★★★★ 
Ráda hraji hry. Jediný důvod, proč tato aktivita nemá více bodů je 
ten, že mi to moc nejde. Další důvod je ten, že některé hry nemám 
s kým hrát, takže mě to pak moc dlouho nebaví. Kromě videoher 
také ráda hraji šachy. Na ty ale musím mít tu správnou náladu, 
neboť nerada prohrávám. 
 
Netflix, YouTube a Twitch ★★★★★★★★★★ 
Skvělá aktivita, protože je tu spousta možností, na co se dívat. Na 
netflixu mám sice rozkoukáno hned několik seriálů, na které se mi 
moc nechce dodívat, YouTube a Twitch to ale jistí. Ke sledování 
videí se nakonec uchýlím téměř vždy, když nemám co dělat. 
 
Poslouchání hudby ★★★★★★★★★★ 
Skvělá aktivita, která se dá dělat skoro kdykoliv. Ráda poslouchám 
hudbu při hraní her, učení se, kreslení, uklízení v pokoji a někdy 
taky při online hodinách, když jsou až moc nudné. Takže vlastně 
při všech mých ostatních aktivitách, kromě jezení. (To by se 
rodičům asi moc nelíbilo) 
Taky mě velmi baví vytváření dalších a dalších playlistů. 
 

Poci 
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Eliščin článek s detektivní povídkou 
 
Zdravím všechny nejdražší Bílé květinky! 
 
Ráda bych se s vámi podělila s mými zážitky z posledních pár dnů. 
Abych pravdu řekla, i přes to, že nemám možnost chodit ven se 
vůbec nenudím! 
Už od září jsem se rozhodla si vždy na začátku měsíce udělat 
seznam aktivit, které jsem vždycky chtěla vyzkoušet, ale nikdy 
jsem se k nim bohužel nedostala. Když se tedy ohlédnu na 
poslední týden tak vám můžu například oznámit, že jsem poprvé v 
životě dokázala upéct bábovku! Nebudu lhát, stálo mě to hodně. 
Kdo mě zná alespoň trochu, ví, že kuchařské dovednosti jdou 
občas mimo mě a kdo mě zná dobře tak by dokonce mohl tvrdit, že 
jsem naprosto nemožná. Moje pečení bábovky začalo tím, že jsem 
omylem místo vanilkového pudingu koupila banánový, 
pokračovalo nezkrotitelným mixérem a naši novou výmalbu 
stropu (zvolila jsem odstín kakao na vaření) až po vyteklé těsto z 
formy a zdlouhavé umývání celé trouby. Přese všechny nástrahy 
jsem svůj úkol dotáhla do úspěšného konce a druhý den jsem měla 
jednu z nejlepších snídaní v životě. 
Další aktivitou bylo pěstování rajčat a bylinek. Do toho jsem se 
pustila se snad ještě větším nadšením, než minulý rok a při první 
příležitosti jsem nakoupila semínka. 
Starala jsem se o ně královsky. Každou chvíli jsem je chodila 
pozorovat, pouštět jim hudbu a pěkně si s nimi povídat. Kdo měl 
tušit, že takto vyklíčí všechny a já budu muset shánět asi 60 
kelímků od jogurtu a následně květináčů na přesazení? Náš jídelní 
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stůl se proměnil v záhon a já už se těším až si v létě udělám 
rajčatový salát. Každý večer. Budu si moct udělat i padesát kilo 
rajčatového salátu. 
V neposlední řadě jsem si koupila malou sbírku detektivních 
povídek inspektora Pernera, které může čtenář sám luštit a řeknu 
vám, některé dají zabrat! 
 
Přikládám jednu detektivní povídku na vyřešení, odpověď najdete 
v příští Bílé směsi. 
 
„Právě před hodinou nějaká maskovaná 
blondýnka udeřila obchodníka s oděvy do 
hlavy, omráčila ho a vykradla mu pokladnu,“ 
hlásil seržant Vít inspektoru Pernerovi. 
„Jedinou blondýnou schopnou takového 
násilí je Roza Ramesová,“ řekl inspektor. 
Ale Rozu nenašli ani v jejím bytě. Ani v baru 
Neptun, kde bývala častým hostem. Barman 
inspektoru Pernerovi však řekl: „Jo, seděla tu 
několik hodin. Před chvilkou odešla, ještě 
jsem ani neuklidil její sklenku.“ Ukázal při 
tom na objemnou sklenku na okraji pultu před vysokou stoličkou. 
„Během těch několika hodin, o kterých mluvíte, ani na chvíli 
neodešla?“ ptal se inspektor. 
„Ne, neodešla vůbec od pultu. Pořád pila, osmkrát jsem naplnil její 
sklenku,“ hlásil barman. 
Inspektor dal sklenku do policejní laboratoře, a ještě ten den se 
dozvěděl, že na sklence byly nalezeny stopy otisků prstů a jeden 
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otisk úst namalovaných rudou rtěnkou. 
„Otisky jsou bezesporu Rozy. Jestliže zjistíme, že i otisk rtěnky je 
její, budeme mít důkaz, že nás barman falešně informoval,“ řekl 
inspektor seržantu Vitovi. 
 
JAK DOŠEL K TOMUTO ZÁVĚRU? 
 
Moc na vás všechny myslím a těším se, až se opět shledáme! 
 

Eliška 
 

6 Ponožčiných nejoblíbenějších 
animáků- 1.část 
Spousta lidí kolem mě si myslí, že být ve čtrnácti posedlá animáky 
znamená, že jsem dětinská a snažím se utéct před dospíváním. A 
víte co? Možná je to z části pravda… To však nic nemění na tom, že 
animované seriály opravdu nejsou pouze pro malé děti. Právě 
naopak. Dobrý dětský pořad by podle mě měli ocenit i starší. A 
vzhledem k tomu, že jsem za poslední rok byla z větší části jen 
zavřená doma, tak jsem viděla spousty nových. A tak jsem se 
rozhodla vám dnes představit pár mých nejoblíbenějších animáků. 
Jak už jsem řekla, většinu z nich jsem shlédla za poslední rok, ale 
budou zde i animované pořady, které jsem milovala již od raného 
dětství.  
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MĚSTEČKO ZÁHAD 
Začala bych seriálem, na kterém jsem vyrůstala od první třídy. 
Městečko dost pravděpodobně odstartovalo celou moji posedlost 
animovanými seriály. A jsem vlastně opravdu vděčná, že jsem 
měla to štěstí vyrůstat se seriálem, jako je právě Městečko záhad. 
Jen je škoda, že jsou pouze dvě série a seriál již oficiálně nebude 
pokračovat. 
Stručný děj: Dvojčata Dipper a Mabel Pinesovi tráví prázdniny 
v Městečku záhad se svým strýcem Stanem, který zde vlastní past 
na turisty zvanou „Tajemná chýše“, do které se snaží přilákat 
ostatní na falešné bizarní atrakce. Dipper s Mabel však brzy zjistí, 
že Městečko opravdu není jen obyčejným městem… 
 
 

Star proti silám zla 
Jsem zastáncem názoru, že by Star mělo znát více lidí. Tuhle show 
jsem viděla poprvé, když mi bylo 12 a opravdu mě nadchla. No 
vlastně jsem ten seriál hned několikrát překoukala. 

Stručný děj: Star Butterfly (v češtině se jí říká Hvězduše 
Motýlová, ale budu upřímná, české překlady jmen z tohohle 
seriálu se mi fakt nelíbí) je střelená princezna z jiné dimenze, která 
v den svých čtrnáctých narozenin zdědí magickou hůlku. Její 
rodiče se ovšem rozhodnou, že jí pošlou na Zem, aby se naučila 
s hůlkou zacházet na bezpečném místě. Na Zemi potkává Marca 
Diaze, stanou se nejlepšími přáteli a začnou spolu bojovat proti 
různým příšerám. 
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Soví dům (The owl house) 

Tohle je jeden z nejnovějších seriálů, 
které jsem shlédla. Vyšla zatím 
bohužel jen jedna série, ale do konce 
roku by snad měla vyjít druhá. Já 
osobně jsem si tenhle seriál 
zamilovala a můžu se na něj koukat 
několikrát dokola, aniž by mě 
omrzel. Akorát nevím, jestli je někde 
seriál dostupný v českém znění, já 
osobně na to koukala v angličtině. 

Stručný děj: Luz Noceda je 
čtrnáctiletá dívka, která tak trochu 
žije ve vlastní bublině plné 

magických příběhů a kouzel. Její matka jí proto pošle na letní tábor 
pro mladistvé s nadějí, že si Luz konečně udělá nějaké přátele a 
přestane chodit s hlavou v oblacích. Místo toho však Luz projde 
portálem do kouzelné říše. Tam se jí ujme velmi mocná čarodějka 
Eda s rozkošným králem démonů Kingem a ubytuje Luz ve svém 
domě, kde se Luz stane Edinou učednicí. 

 

Ponožka 

 
  
 


